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ZAB.0002.3.2023 
 

Protokół nr LIII/23 
z obrad LIII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 25 kwietnia 2023 roku 
 

1) Otwarcie obrad LIII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
w dniu 25 kwietnia 2023 r. o godz. 12:15 otworzył obrady LIII Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał radnych, Pana Romana Gołębiewskiego - Starostę Włocławskiego, Panią 
Agatę Wojtkowską – członka Zarządu, Panią Jolantę Sakowską - Skarbnika Powiatu, Pana 
Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu oraz przedstawicieli środków masowego przekazu 
a także wszystkich obecnych na sali obrad. Przewodniczący poinformował, że dzwonił Pan 
Sławomir Kopyść – członek Zarządu Województwa Kujawsko – Pomorskiego, że nie może 
w dniu dzisiejszym wziąć udziału w sesji, z uwagi na fakt, że jest w Brukseli.   
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy o samorządzie 
powiatowym, obrady rady powiatu są transmitowane on-line i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Każda osoba uczestnicząca w obradach rady powinna zapoznać 
się ze stosowną informacją zamieszczoną w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na tablicy 
ogłoszeń dotyczącą ochrony danych osobowych.  
Lista uczestniczących osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2) Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady poprosił o potwierdzenie swojej obecności poprzez włożenie karty do 
czytnika i przyciśniecie odpowiedniego przycisku.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że aktualnie w obradach Rady Powiatu bierze udział 21 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu wynoszącego 21 radnych stanowi 
wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Wydruk z obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

3) Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 
w sprawie jego zmiany.   

 
Przewodniczący Rady powiedział, że LIII Sesja Rady Powiatu we Włocławku została 
zwołania w trybie art. 15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym, na wniosek zarządu 
powiatu. Starosta przekazał uchwałę nr 773/23 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 
19 kwietnia 2023 r. w sprawie zwołania sesji Rady Powiatu we Włocławku zawierającą 
ustalony porządek obrad oraz projekty uchwał Rady Powiatu i materiały dotyczące realizacji 
tego porządku. Sesja została zwołana na dzień przypadający w ciągu 7 dni od dnia złożenia 
wniosku. Wniosek został doręczony w dniu 19 kwietnia 2023 r. Informuję, że zwołanie Sesji 
w tym trybie wyłączyło wymóg posiadania przez projekt uchwały opinii odpowiedniej 
komisji rady, o czym stanowi paragraf 30 ust. 2 Statutu Powiatu. Poinformował, że do zmiany 
porządku obrad sesji zwołanej na wniosek Zarządu Powiatu, stosuje się przepis art. 15 ust. 2, 
co oznacza, że Rada Powiatu, w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany w porządku obrad 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady, z tym, że dodatkowo wymagana 
jest zgoda wnioskodawcy (art. 15 ust. 8). W przypadku braku takiej zgody, wniosek staje się 
bezprzedmiotowy i nie podlega głosowaniu. Stosownie do przepisów paragrafu 17 ustęp 3 
Statutu Powiatu Włocławskiego – z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę porządku obrad 
może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd, starosta. Wniosek powinien zawierać 
uzasadnienie faktyczne.  
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 Zarząd Powiatu pismem: 
 z dnia 24 kwietnia 2023 r.  wniósł o  uzupełnieniu porządku obrad  o: 

 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2045 
wraz z tekstem jednolity (na lata 2023 – 2040);  

 autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 wraz z tekstem jednolitym. 

Wniosek zarządu powiatu oraz uzasadnienie faktyczne radni otrzymali w dniu sesji (załącznik 
nr 3).    
Przypominał, że procedura głosowania wygląda w ten sposób, że przystępując do głosowania 
są radni zobowiązani do przyciśnięcia odpowiedniego przycisku na pulpicie, to jest 
odpowiednio „za” – zielony przycisk z literą Z, „przeciw” – czerwony przycisk z literą P, 
„wstrzymuję się” – żółty z literą W.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 
10 zmienionego porządku obrad LIII sesji o  autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2023 – 2045 wraz tekstem jednolitym na lata 2023 - 2040.  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w porządku 
obrad autopoprawki do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady przystąpił do  procedury głosowania nad uzupełnieniem punktu 11 
zmienionego porządku obrad LIII sesji o autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (tekst jednolity).  
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania:  
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu postanowiła o uwzględnieniu 
w realizowanym porządku obrad autopoprawki  do projektu uchwały.   
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem – czy któryś z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
LIII sesji? Nie zostały zgłoszone wnioski.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma wniosków, to poinformował, że porządek 
obrad składa się z 13 punktów i przystąpił do realizacji porządku obrad dzisiejszej sesji.  
Porządek obrad LIII sesji stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 
4) Przyjęcie protokołu nr LII/23 z dnia 29 marca 2023 roku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad LII Sesji, który był do wglądu 
w Kancelarii Przewodniczącego Rady oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.  
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek do protokołu.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu, a sprzeciwu nie było, to 
stwierdził, że rada powiatu przyjęła protokół nr  LII/23 z dnia 29 marca 2023 r. 
 



3 
 

5) Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od 
dnia 29 marca 2023 r. do dnia 18 kwietnia 2023 r. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 19 kwietnia 2023 
r. do dnia sesji. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdanie z wykonania 
uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz sprawozdanie starosty z działalności 
zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania zarządu z wykonania uchwał rady i jego 
działalności pomiędzy sesjami do dnia sesji. W dniu dzisiejszej sesji radni otrzymali 
sprawozdanie Starosty. Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy celem zapoznania ze 
sprawozdaniem. Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i zapytał czy radni mają 
uwagi do przedstawionego sprawozdania?   Radni nie wnieśli uwag.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było, to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 25 kwietnia 2023 r. przyjęła 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu i Sprawozdanie Starosty Włocławskiego.  
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
29 marca 2023 r. do dnia 18 kwietnia 2023 r. stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 19 
kwietnia 2023 r. do dnia sesji stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Kujawsko – 
Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej dotyczących 
kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2023 roku. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy przyjęcia do wykonania przez 
Powiat Włocławski zadania publicznego z zakresu administracji rządowej, które należy do 
właściwości Wojewody Kujawsko - Pomorskiego,  związanie z przygotowaniem 
i przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2023 roku, 
polegające na zawarciu umów w imieniu powierzającego z publicznymi i niepublicznymi 
zakładami opieki zdrowotnej, gabinetami lekarskimi, osobami fizycznymi posiadającymi 
prawo wykonywania zawodu lekarza lub pielęgniarki. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2023 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący przyjęcia od Wojewody Kujawsko – Pomorskiego zadań publicznych 
z zakresu administracji rządowej dotyczących kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu 
Włocławskiego w 2023 roku. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie ma dyskusji, to przed procedurą głosowania, 
poprosił o uzupełnienie paragrafu 5, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 25 
kwietnia 2023 r.  
Przystąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 kwietnia 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia od Wojewody Kujawsko 
– Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej dotyczących kwalifikacji 
wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2023 roku stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 kwietnia 2023 r. w sprawie przyjęcia od 
Wojewody Kujawsko – Pomorskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej 
dotyczących kwalifikacji wojskowej na terenie Powiatu Włocławskiego w 2023 roku stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia o powierzeniu 
Gminie Kowal prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony 
dziedzictwa narodowego polegającego na organizacji Dożynek Powiatowych 
2023.  
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zawarcie 
przez Powiat Włocławski porozumienia, na mocy którego Gmina Kowal przyjmuje od 
Powiatu Włocławskiego realizację zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony 
dziedzictwa narodowego polegającego na organizacji Dożynek Powiatowych 2023.  Powiat 
na mocy porozumienia przekaże gminie dotację celową w wysokości 50 000 zł.  
Przewodniczący poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2023 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zawarcia porozumienia o powierzeniu Gminie Kowal prowadzenia 
zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego polegającego na 
organizacji Dożynek Powiatowych 2023. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady przed procedurą głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 5, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 25 kwietnia 2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 kwietnia 2023 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zawarcia porozumienia 
o powierzeniu Gminie Kowal prowadzenia zadania publicznego z zakresu kultury i ochrony 
dziedzictwa narodowego polegającego na organizacji Dożynek Powiatowych 2023 stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.   
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 kwietnia 2023 r. w sprawie zawarcia 
porozumienia o powierzeniu Gminie Kowal prowadzenia zadania publicznego z zakresu 
kultury i ochrony dziedzictwa narodowego polegającego na organizacji Dożynek 
Powiatowych 2023 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.   
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8) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 
Powiat Włocławski dla Miasta Kowal w roku 2023. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy udzielenia pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej dla Miasta Kowal na realizację zadania własnego tej 
jednostki pod nazwą: „Budowa hali sportowej w Kowalu” w wysokości  300 000 zł.  
Przewodniczący poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2023 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej dla Miasta Kowal w roku 2023. Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że w dniu 24.04.2023 r. odbyło się wspólne posiedzenie 
Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Infrastruktury i Rozwoju. Radny zapytał czy jest 
uzgodniona kwota 300 000 zł. Burmistrz wystąpił wcześniej z pismem o większą kwotę.  
Starosta Włocławski powiedział, że zasady współpracy z miastem Kowal zostały 
uzgodnione w liście intencyjnym podpisanym przez starostę i burmistrza Miasta Kowal. 
Zakłada on, co głównych założeń, dofinansowanie budowy hali w kwocie 30% środków, 
które przeznaczyć będzie musiało miasto Kowal. W tej chwili inwestycja zamyka się 
w kwocie ok. 12 mln zł. Samorząd miasta pozyskał dofinansowanie z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Strategicznych w wysokości 9,9 mln zł. Ma także deklarację w postaci 
dofinansowania 1 mln zł z samorządu województwa. W tej chwili koszty ponoszone przez 
miasto Kowal  są w granicach 1 mln zł, dlatego też w 30% jest proponowana uchwała 
w kwocie 300 000 zł. Pan burmistrz w spotkaniach przedstawia problem waloryzacji, który 
pewnie nastąpi. Nikt tej kwoty nie zna, być może wystąpią jakieś inne koszty. Będzie się 
o nich rozmawiać, natomiast  na tę chwilę powiat ogranicza się do kosztów, które występują 
w tym momencie, które są realne. Każda kolejna dotacja wymaga odrębnych rozmów 
i odrębnych uzgodnień. Po to zawierało się  list intencyjny, aby nie przekroczyć kwoty 30% 
środków przekazywanych przez gminę. Opierano się tutaj głównie na proporcji uczniów 
uczęszczających do szkoły ponadpodstawowej w stosunku do liczby uczniów szkoły 
podstawowej. Wynosi to ok. 37%.  Przedstawiło się argumentację, że gmina z tej hali 
korzystać także będzie w inny sposób związany z działalnością samorządu gminnego. Dlatego 
też uzgodniono 30% w zamian za to w liście intencyjnym przekazana jest deklaracja 
nieodpłatnego korzystania z całej infrastruktury sportowej, typu orlik, typu boiska zewnętrzne 
oraz deklaracja przekazania działki pod budowę budynku dydaktyczno - warsztatowego, który 
planuje się zacząć projektować w najbliższym miesiącu po tych uzgodnieniach i sfinansować 
z nowej perspektywy finansowej i Funduszy Europejskich Kujaw i Pomorza na lata 2021-
2027. 
Przewodniczący Rady w związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji, przystąpił do 
procedury głosowania. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania stwierdzam, że uchwała Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 25 kwietnia 2023 r. została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Miasta Kowal w roku 2023 stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 kwietnia 2023 r. w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej przez Powiat Włocławski dla Miasta Kowal w roku 2023 stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 

9) Przyjęcie Stanowiska Rady Powiatu we Włocławku w sprawie poparcia 
inicjatywy partnerstwa jednostek samorządu terytorialnego w ramach 
Europejskiego Korpusu Radnych oraz wyboru przedstawiciela. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że pismem z dnia 2 lutego 2023 r. Marszałek 
Województwa Kujawsko – Pomorskiego poinformował, że w ramach Forum Samorządowego 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego podejmuje inicjatywę mającą na celu poszerzenie 
grona dotychczasowych uczestników Forum o kolejną  grupę reprezentującą środowisko 
samorządowe. W tym celu powołuje Europejski Korpus Radnych będący łącznikiem 
pomiędzy samorządem województwa a środowiskiem lokalnym w zakresie szeroko 
pojmowanej problematyki rozwoju lokalnego i regionalnego, ze szczególnym 
uwzględnieniem wsparcia tego rozwoju ze strony Unii Europejskiej. Pismem z dnia 21 lutego 
2023 r. Pełnomocnik Marszałka wystąpił z prośbą o wytypowanie przez Radę Powiatu 
swojego delegata w terminie do dnia 30 kwietnia 2023 r.       
Przewodniczący zaproponował na delegata Rady Powiatu Pana Mariusza Bladoszewskiego.  
Przewodniczący Rady poinformował, że dysponuje pismem od radnego, w którym wyraża 
zgodę na kandydowanie na delegata Korpusu Radnych (załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu).  
Przewodniczący zapytał czy jeszcze ktoś chciałby być kandydatem na delegatem?  
Innych kandydatur nie było.  
Przewodniczący powiedział, że jeżeli nie ma innych propozycji, to kto z Państwa jest za tym, 
aby Pan Mariusz Bladoszewski został delegatem na członka Korpusu Radnych 
i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
za – 20 
przeciw – 0  
wstrzymało się- 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że rada powiatu postanowiła o wyborze Pana Mariusza 
Bladoszewskiego na delegata Korpusu Radnych.  
Przewodniczący stwierdził jednocześnie, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 25 kwietnia 
2023 r. przyjęła Stanowisko.  
Projekt stanowiska Rady Powiatu we Włocławku w sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa 
jednostek samorządu terytorialnego w ramach Europejskiego Korpusu Radnych oraz wyboru 
przedstawiciela stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
Stanowisko Rady Powiatu we Włocławku w sprawie poparcia inicjatywy partnerstwa 
jednostek samorządu terytorialnego w ramach Europejskiego Korpusu Radnych oraz wyboru 
przedstawiciela stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 

10) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 
wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 
 

Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 i 2 
wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego.  
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały wraz z tekstem 
jednolitym.  
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Przewodniczący poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały wraz z autopoprawką.   
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2023 r. analizowała projekt 
uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 wraz z autopoprawką. Komisja jednogłośnie, 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały wraz z autopoprawką. 
Radny Kazimierz Kaca powiedział, że w dniu wczorajszym odbyło się posiedzenie komisji 
Budżetu i Finansów, na którym był analizowała projekt uchwały. Radny poprosił 
o przedstawienie projektu uchwały dotyczącego zmian w WPF i budżecie. 
Skarbnik Powiatu poinformowała, że projekt uchwały dotyczący zmiany budżetu 
w bieżącym roku, jak i dotyczący WPF, został radnym przekazany. Jeżeli chodzi o plan 
dochodów budżetu powiatu, to on będzie wynosił po tej zmianie uchwalonej przez 
radę 172 627 177,42 zł.  Plan wydatków to  wielkość 203 155 536,90 zł, w tym wydatki 
majątkowe 94 758 995, 92 zł.  Deficyt budżetu powiatu kształtować się będzie w wysokości 
30 528 359,48 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z zaciągniętych 
kredytów lub pożyczki długoterminowej w kwocie 20 432 991,18 zł, z nadwyżki z lat 
ubiegłych w wysokości 9 526 719,78 zł oraz niewykorzystanych środków pieniężnych, 
o których mowa w artykule 217 ust. 2 pkt  8 ustawy o finansach publicznych w kwocie 
568 648,52 zł. Jeżeli chodzi o zmiany to przedstawiają się one następująco. W PZD 
realizowane są zadania zarówno remontowe, jak i inwestycyjne. W budżecie jest zadanie 
remontowe na odcinkach dróg: 2737 C Cyprianka - Wielgie, również na drodze 2933 Izbica 
Kuj. - Nowa Wieś – Błenna. W związku ze zmniejszeniem się nakładów na całym zadaniu 
następuje zmniejszenie w wysokości 829 499 zł, w tym ze środków własnych zdejmuje się 
kwotę 437 277 zł, a z RFRD 392 222 zł. To zadanie jest właśnie realizowane 
z dofinansowaniem. Kolejną zmianą to jest wprowadzenie 4 zadań na ogólną kwotę 7 mln zł. 
Rekonstrukcja nawierzchni drogi powiatowej 2907 C Mostki - Kowal od km 0 +000 do km 
13 + 732 i plan wydatków na to zadanie to wielkość 2 298 000 zł, w tym koszt dokumentacji 
to jest 30 000 zł, koszt robót budowlanych 2 258 000 zł, koszt inspektora nadzoru 10 000 zł. 
Kolejne zadanie,  to droga 2935 C Chodecz – Kaliska – Lubień Kuj.  na odcinku od 0 +000 
km do 8 + 665 km. Plan w kwocie 1 408 000 zł, dokumentacja również wielkości 30 000 zł, 
koszt robót budowlanych  1 368 000 zł,  koszt  inspektora nadzoru – 10 000 zł. Kolejna droga 
to jest droga nr 2909C Kruszyn – Choceń od km 0+000 do km 10 +245. Plan w kwocie 
1 750 000 zł. Na roboty budowlane 1 710 000 zł, 30 000 zł na dokumentację i na inspektora 
10 000 zł. Droga nr 2807 C Osięciny – Wieniec – Włocławek na odcinku od km 4+726 do km  
13+811. Wielkość planu to 1 544 000 zł, na roboty budowlane 1 504 000 zł. Jeżeli chodzi 
o zadania inwestycyjne, następne, które wprowadza się, to wprowadza się już zadanie do 
realizacji, jest to zadanie, które było w planie zadań inwestycyjnych, w kosztach 
dokumentacji i zwiększa się plan wydatków o kwotę 7 363 417,12 zł z przeznaczonym na 
realizację zadania inwestycyjnego robót, przebudowa drogi powiatowej 2907C Mostki – 
Kowal na odcinku od km 4+690 do km 9+900. To jest ścieżka rowerowa. To zadanie będzie 
realizowane w ramach RPO Województwa Kujawsko – Pomorskiego na lata 2014-2020. 
Kwota dofinansowania wynosi 85%, co daje kwotę 6 142 831 zł, wkład własny to wielkość 
1 220 586,12 zł. Następnym zadaniem, które wprowadza się do budżetu, to są zmiany 
dotyczące zwiększenia dotacji na ochotnicze straże pożarne. W związku z większą ilością, 
w sumie o jedną straż, wpływ wniosków na dofinansowanie dla ochotniczych straży 
pożarnych, zwiększa się dotacje o 4 000 zł, w stosunku do ogólnego planu, co da 424 000 zł. 
Jeżeli chodzi o tą zmianę też wprowadzoną autopoprawką, to dotyczy ona zwiększenia 
środków na zabezpieczenie zobowiązań finansowych, jakim są odsetki od pożyczki lub 
kredytu. Tutaj dokonuje się zwiększenia w planie finansowym w tej klasyfikacji, o kwoty 
370 000 zł, co po tej zmianie daje  500 000 zł  wielkości w planie, na zabezpieczenie obsługi 
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z opłat odsetek od zobowiązań finansowych. Ponadto jednostki, takie jak DPS w Rzeżewie 
czy DPS w Kurowie wniosły też o wprowadzenie zmian do swojego budżetu i DPS 
w Kurowie urealnia swoje dochody z odpłatności mieszkańców, i w związku z tym plan 
wydatków, DPS w Kurowie ulega zwiększeniu o kwotę 326 950 zł. Środki te są przeznaczone 
na zabezpieczenie niezbędnych potrzeb do prawidłowego funkcjonowania tej jednostki 
budżetowej, chodzi o zabezpieczenie środków na: olej, energię, wodę, wynagrodzenia 
pracowników z pochodnymi, szkolenia itp. sprawy. Zespół ds. orzekania 
o niepełnosprawności również zwiększył swój plan finansowy w związku z pismem 
wojewody kujawsko – pomorskiego przyznaniu środków  z Funduszu Pomocy Ukrainie na 
realizację zadań, które w tym temacie realizuje  ten zespół. Zwiększa się kwotę o 23 000 zł 
w planie finansowym na świadczenia usług w zakresie przewozu zwłok osób zmarłych lub 
zabitych w miejscach publicznych. Dokonuje się to na wniosek prokuratury lub policji. 
Trzeba zabezpieczyć niezbędne potrzeby w celu  prawidłowej realizacji tych zdarzeń. 
Ponadto do budżetu wprowadza się kwotę 8 mln zł. Jest to kwota, która zabezpieczy 
realizację zadania inwestycyjnego, które wprowadziło się w bieżącym roku, tj. chodzi 
o budowę dwóch budynków mieszkalnych na potrzeby powiatowych placówek opiekuńczo – 
wychowawczych wraz infrastrukturom towarzyszącą w Nasiegniewie. To zadanie będzie się 
realizować jako projekt z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego na lata 2014-2020. Wysokość dofinansowania będzie sięgała rzędu 85%. Jest to 
wielkość 6 800 000 zł, wkład własny 15%, tj.  1 200 000 zł.  Rozpoczyna się procedury 
i zaplanowane zwiększenie środków, ponieważ wcześniej planowało się na dokumentację, 
później w miarę potrzebna wykup tej niezbędnej też działki. Teraz te zwiększone środki będą 
przeznaczone stricte na kompleksowe prace budowlano - montażowe wraz 
z zagospodarowaniem terenu oraz wyposażeniem pomieszczeń w podstawowe niezbędne 
artykuły, meble, sprzęt gospodarstwa domowego itd. zgodnie z dokumentacją projektową 
i specyfikacją wyposażenia. W Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie zwiększa się plan 
również na realizację zadania Rodzina w Centrum 3. Jest to też projekt współfinansowany 
z Europejskiego Funduszu Społecznego. On jest realizowany w perspektywie kilku lat, 
o kwotę  15 627 zł. Była podjęta uchwała o organizacji powiatowo-gminnych, parafialnych 
dożynek przez gminę Kowal i tutaj też zwiększa się środki o kwotę 10 000 zł na 
zabezpieczenie realizacji tego zadania w formie dotacji. Również zwiększa się kwotę dotacji 
udzielanych na finansowanie kosztów inwestycji w zakresie ochrony środowiska i gospodarki 
wodnej ze środków budżetu o 30 000 zł, co daje kwotę ogólną na te dotacje 90 000 zł. Te 
zadania i dotacje są finansowane ze zgromadzonych kar i opłat za środowisko, które 
otrzymuje się z Urzędu Marszałkowskiego co roku. Tak, jak w latach poprzednich, do końca 
kwietnia, powinna wpłynąć kwota z tych opłat i kar za środowisko. Ponadto zwiększa się plan 
na dwóch zadania inwestycyjnych, chodzi o budowę boiska wielofunkcyjnego wraz 
z zadaszeniem o stałej konstrukcji przy Powiatowym Centrum Kształcenia Zawodowego 
w Chodczu i przy Zespole Szkół w Lubrańcu - Marysinie. I tutaj po 20 000 zł zwiększa się 
plan wydatków na każdym z tych zadań w związku z tym, że trzeba dokonać aktualizacji 
dokumentacji projektowej z uwagi na nowy regulamin doprecyzowany przez Ministerstwo 
Sportu. To jest ten program Olimpia, z którego będą dofinansowane te zadania i to 
doprecyzowanie dotyczy rodzaju konstrukcji i zadaszenia hali sportowej. Ostatnia zmiana, to 
dotacja dla miasta Kowal. Wprowadza się do budżetu również po stronie wydatków wielkość 
300 000 zł na udzielenie pomocy finansowej dla gminy miasta Kowal na realizację zadania 
inwestycyjnego pod nazwą Budowa hali sportowej w Kowalu. Tak, jak tutaj było wcześniej 
mówione, uczniowie szkoły ponadpodstawowej też będą mogli korzystać z tego obiektu 
sportowego. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze głosy w  dyskusji?  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 25 kwietnia 2023 r.  
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Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 kwietnia 2023 r. została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2045 stanowi 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
Autopoprawka do projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2023 – 2045 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2023 – 2040 stanowi 
załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 kwietnia 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2023 – 2040 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
 

11)Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 wraz z autopoprawką (tekst jednolity). 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i  wydatków oraz na wniosek dysponentów środków budżetowych. W dniu dzisiejszych obrad 
radni otrzymali autopoprawkę do projektu uchwały wraz z tekstem jednolitym.  
Przewodniczący poprosił Pana Włodzimierza Kaczmarka – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały wraz z autopoprawką.  
Pan Włodzimierz Kaczmarek – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów 
poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia 2023 r. analizowała projekt 
uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2023 wraz z autopoprawką. Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady powiedział, że w poprzednim punkcie był omawiany również projekt 
uchwały zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na rok 2023. 
Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem głosów w dyskusji, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 25 kwietnia 2023 r.  
Przewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania uchwały wraz z autopoprawką. 
Poprosił o przyciśnięcie odpowiedniego przycisku.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wydruk z głosowania stanowi złącznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 kwietnia 2023 r. została podjęta. 
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Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu.  
Autopoprawka do projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 29 
do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 (tekst jednolity) stanowi załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 25 kwietnia 2023 r. zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2023 stanowi załącznik nr 31 
do niniejszego protokołu.  
 
12) Oświadczenia radnych. 
 
Przewodniczący Rady przypominał radnym, że w ramach realizacji tego punktu mogą być 
wygłaszane lub składane na piśmie do protokołu wyłącznie oświadczenia radnych. 
Przypominał, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście.  
Przewodniczący Rady przypominał również o obowiązku złożenia oświadczenia 
majątkowego w terminie do dnia 30 kwietnia 2023 r.  
Przewodniczący zapytał czy ktoś z radnych chce wygłosić lub złożyć na piśmie do protokołu 
oświadczenie?  
Radni nie złożyli oświadczeń, wniosków.  
 
13) Zamknięcie obrad LIII Sesji Rady Powiatu.  
 
Przewodniczący Rady w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, w dniu 25 kwietnia 
2023 r. o godz. 13:17 zamknął LIII Sesję Rady Powiatu we Włocławku.  
  
 

     Przewodniczący Rady  
 
Zygmunt Stanisław Wierzowiecki  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ze Starostwa Powiatowego we Włocławku protokołowały: 
1) Katarzyna Dąbrowska-Czerwińska ………………. 
2) Anita Sudomir -Ozdoba …………………………... 


